
OR.0002/45/2014.US         

P r o t o k ó ł  Nr  XLV/2014 
_______________________________________________ 

z   sesji Rady Miejskiej  w  B y t o w i e 
z dnia 29 października 2014 r.  

 

Ad. pkt-u 1. 
Na sesji Rady Miejskiej w Bytowie w dniu otwarcia obecnych było – 20 
radnych. Listę obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 
Nieobecny radny: 
Jarosław Gawin 
 
W posiedzeniu Rady Miejskiej w Bytowie uczestniczyli zaproszeni goście.  
Listę osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 
Obradom przewodniczył Pan Leszek Waszkiewicz – Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Bytowie. 
 
Następnie przewodniczący obrad otwierając XLV sesję Rady Miejskiej  
w Bytowie, o godz. 10.00, w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bytowie,  

ul. 1 Maja 15, stwierdził quorum radnych, przy którym może obradować  
i podejmować uchwały Rada Miejska w Bytowie. 
 
W dalszej kolejności przewodniczący przywitał wszystkich radnych, 
zaproszonych gości oraz przedstawicieli: Urzędu Miejskiego, kierowników 
jednostek organizacyjnych gminy Bytów, prasy, radia oraz pozostałych 
mieszkańców gminy Bytów, przysłuchujących się obradom Rady. 

 

Ad. pkt-u 2. 
Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad wraz z materiałami 
na sesję został radnym przesłany w następującym brzmieniu: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie i zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych.  
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5. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych radnych  oraz pozostałych osób 
zobowiązanych do ich złożenia. 

6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy Bytów za rok szkolny 
2013/2014. 

7. Informacja o wynikach konsultacji społecznych z mieszkańcami gminy Bytów w sprawie 
realizacji projektu pn. „Budżet obywatelski w gminie Bytów w 2015 roku”. 

8.  Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) uchwalenia „Rocznego programu współpracy gminy Bytów z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  
na 2015 r.” (druk nr 406), 

b) przyjęcia „Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy 
Bytów w latach 2015 - 2019" (druk nr 401),  

c) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
pn. „Wzgórze Mądrzechowskie” dla terenów położonych w obrębach geodezyjnych 
Mądrzechowo i Rzepnica (druk nr 398),  

d) wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości (druk nr 400),  
e) upoważnienia do złożenia wniosku o dofinansowanie oraz  przyjęcia do realizacji 

przedsięwzięcia pn. „Modernizacja oczyszczalni ścieków w Przyborzycach – 
opracowanie dokumentacji” (druk nr 409),  

f) likwidacji samorządowego zakładu budżetowego pod nazwą „Centrum Integracji 
Społecznej w Bytowie” w celu przekształcenia w jednostkę budżetową pod nazwą 
„Centrum Integracji Społecznej w Bytowie” (druk nr 402),  

g) zmiany uchwały Nr XXXVI/319/2013 Rady Miejskiej w Bytowie  z dnia   
20 grudnia 2013r. w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki  
i rozwiązywania problemów alkoholowych  i przeciwdziałania narkomanii na 2014 rok 
(druk nr 399),  

h) zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego przez gminę 
Bytów (druk nr  413),  

i) wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2014 r. (druk nr  408),  
j) zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów na lata 2014 – 2027 

(druk nr 412). 
k) wysokości rocznych stawek podatku od nieruchomości na rok 2015 (druk nr 387), 
l) zwolnień w podatku od nieruchomości na rok 2015 (druk nr 397),  
m) obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku 

rolnego na obszarze gminy Bytów na rok 2015 (druk nr 407),  
n) określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych na 2015 

rok (druk nr 411),  
o) opłaty od posiadania psów (druk nr 410),  
p) zaopiniowania projektu aktualizacji obszaru i granic aglomeracji Bytów (druk nr 405), 
q) uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych  

i kanalizacyjnych będących w posiadaniu Wodociągów Miejskich Bytów Sp. z o.o.  
na lata 2015-2016 (druk nr 403),  

r) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków  
(druk nr 404). 

8.   Sprawozdanie burmistrza Bytowa z działalności między sesjami. 
9.   Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
10. Wolne wnioski i zapytania. 
11. Podsumowanie VI kadencji Rady Miejskiej w Bytowie. 
12. Zakończenie sesji Rady Miejskiej w Bytowie.  
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Porządek obrad, stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
W związku z powyższym przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi  
do porządku obrad? 

 
Uwag ani żadnych innych wniosków do porządku obrad nie złozono. 
 
W związku z powyższym porządek obrad został przyjęty w niezmienionym 
brzmieniu, wg którego będzie procedować Rada Miejska w Bytowie. 
 

Ad. pkt-u 3. 
Przewodniczący obrad, Pan Leszek Waszkiewicz, poinformował,  
że zgodnie ze statutem gminy Bytów oraz z ustawą o dostępie  
do informacji publicznej protokół z poprzedniej sesji został wyłożony  
w biurze Rady Miejskiej (pok. nr 2) oraz został opublikowany na stronie 
internetowej Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Bytowie.  
 
Następnie skierował pytanie do radnych, czy są jakieś uwagi do protokołu  
z poprzedniej sesji.  
 
Uwag ani żadnych innych wniosków do protokołu z poprzedniej sesji nie 
zgłoszono. 
 
W związku z powyższym przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 
przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Rada Miejska protokół z poprzedniej sesji przyjęła jednogłośnie: 20-za.   
 

Ad. pkt-u 4. 
Radny Wiesław Dykier  

� w sprawie zwiększenia środków finansowych na Klub Sportowy Orkan 
w Gostkowie, który jest w złej kondycji finansowej.   

� w sprawie przebudowy ulicy Św. Filipa Neri w Rzepnicy. Radny zapytał, 
czy podany termin realizacji 30.01.2015 r. jest właściwy?  
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Radny Rafał Gierszewski 

� w sprawie wykonania oświetlenia w Parku Jordanowskim przy ul. 
Mierosławskiego w Bytowie. Radny zapytał, kiedy będzie wykonane 
oświetlenie, ponieważ w godzinach nocnych nie można korzystać  
z urządzeń siłowych?  

 
� w sprawie wydłużenia godzin otwarcia basenu w Bytowie oraz poprawy 

jego funkcjonowania. Na uciążliwości te skarżą się mieszkańcy gminy, 
którzy po godzinie 20:00 nie mogą wejść na basen. Poza tym w godzinach 
wieczornych panuje półmrok oraz letnia woda. Większość urządzeń jest 
wyłączona. Za każdym razem, kiedy ktoś chce z czegoś skorzystać np.  
z sauny musi poprosić o ich włączenie. Radny poprosił o poprawienie tej 
sytuacji.  

 

Radna Barbara Pobłocka  

� w sprawie uporządkowania pobocza drogi z pisku po przeprowadzonych 
robotach drogowych oraz wycięcia krzewów, w celu lepszej widoczności  
na odcinku drogi Bytów-Ząbinowice. Radna zwróciła też uwagę na brak 
oznakowania, w trakcie prowadzonych robót. Interpelację tę skierowała 
przede wszystkim do Zarządcy Dróg Powiatowych Pana Mariana Miazgi 
o zajęcie się tą sprawą. 

 
Przewodniczący Rady Pan Leszek Waszkiewicz zwrócił uwagę radnej, aby nie 
prowadziła kampanii wyborczej i nie prowadziła agresywnej polityki,  
w stosunku do radnego Miazgi, który jest jej kontrkandydatem. 
 
Radny Stanisław Borzyszkowski 

� w sprawie usunięcia awarii przecieku wody z fontanny na rynku 
w Bytowie, 

� w sprawie naprawy studzienki kanalizacyjnej wraz z kratką ściekową, 
która jest ruchoma przy ulicy Sychty w Bytowie, 

� w sprawie postawienia ulicowskazu na skrzyżowaniu ul. Domańskiego-
Zwycięstwa w Bytowie, 

� w sprawie ilości mieszkańców miasta Bytowa na dzień 30.06.2014 r. lub 
30.09.2014 r.  
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Radny Bogdan Adamczyk 

� w sprawie wyremontowania odcinka pasa drogi przy niedawno 
wyremontowanych schodach przy ul. Pochyłej w kierunku bloku nr 1  
w Bytowie. Odcinek tej drogi nie został wyremontowany i szpeci swym 
wyglądem. Radny zapytał, czy nie można byłoby wykonać tego zadania  
jeszcze w tym roku? 

 
Radny Tomasz Redo 

� w sprawie rozwiązania problemu parkowania samochodów przy SP nr 5  
w Bytowie, który najczęściej jest zajęty przez pracowników Powiatowego 
Urzędu Pracy. Radny zasugerował, czy nie można byłoby rozwiązać tego 
problemu poprzez wyremontowanie parkingu przy ul. Podzamcze. W 
obecnej chwili panuje tam duży ruch samochodów przywożących dzieci 
do szkoły, zwłaszcza w godzinach porannych. Poza tym istnieje tam duże 
zagrożenie niebezpieczeństwa dzieci przechodzących na drugą stronę 
ulicy. 

 

Radny Marek Osiński 

w sprawie wykonania oświetlenia, ze względów bezpieczeństwa na ul. Leśnej 
w Bytowie. 
 

Ad. pkt-u 5. 
Informacje z analizy oświadczeń majątkowych radnych oraz pozostałych osób 
zobowiązanych do ich złożenia złożył przewodniczący Rady Pan Leszek 

Waszkiewicz oraz sekretarz Bytowa Pan Zenon Smantek.  
 

W analizowanych oświadczeniach majątkowych nie stwierdzono 
nieprawidłowości w poprawnym wypełnieniu formularzy jak również 
niezgodności z załączonym zeznaniem podatkowym. Analizy danych  
w oświadczeniach majątkowych dokonał również Urząd Skarbowy  
w Bytowie oraz Wojewoda Pomorski w Gdańsku, którzy po korektach nie 
stwierdzili  nieprawidłowości. 

Informacje z analizy oświadczeń majątkowych oraz pisma Naczelnika Urzędu 
Skarbowego w Bytowie, Wojewody Pomorskiego stanowią załącznik nr 4, 5, 6, 7 i 8 
do protokołu. 
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Ad. pkt-u 6. 
Informację o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie Bytów za rok 
szkolny 2013/2014 przedstawił kierownik Wydziału Edukacji i Promocji Pan 

Andrzej Hrycyna w formie prezentacji multimedialnej. Poinformował 
jednocześnie, iż ww. informacja była szczegółowo omówiona  
na merytorycznej Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miejskiej  
w Bytowie, gdzie nie wniesiono żadnych uwag. 
 
Po wysłuchaniu szczegółowej prezentacji, Rada Miejska przyjęła informację  
z realizacji zadań oświatowych w gminie Bytów za rok szkolny 2013/2014   
bez uwag.   
 
Informacja z realizacji zadań oświatowych w gminie Bytów za rok szkolny 
2013/2014 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Następnie przewodniczący Rady Miejskiej podziękował kierownikowi 
Wydziału EP za przedstawienie  ww. informacji, przechodząc tym samym  
do kolejnego punktu porządku obrad. 

 
Ad. pkt-u 7. 
Informację o wynikach konsultacji społecznych z mieszkańcami gminy Bytów 
w sprawie realizacji projektu pn. „Budżet obywatelski w gminie Bytów w 2015 
roku” przedstawił burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka. 
 
W trakcie dyskusji nad ww. budżetem obywatelskim większość radnych 
opowiedziała się za jego co rocznym wprowadzeniem. Uważając, że jest  
to dobra forma wdrażania inicjatyw przez mieszkańców gminy Bytów. W ten 
sposób wiele zadań można byłoby zrobić zarówno w mieście jak i na wsi. 
Jednak duże niebezpieczeństwo istnieje przy uchwalaniu budżetu gminy 
Bytów przez radnych. W tej kwestii należałoby opracować sztywne zasady 
regulaminu, które nie zaprzepaściłyby inicjatyw mieszkańców, jak również 
wziąć pod uwagę głosowanie o wyborze projektów zgłoszonych do budżetu  
za pośrednictwem internetu, o czym mówił na sesji radny Bogdan Adamczyk.  

 
Informacja opisowa stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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Ad. pkt-u 8. 
Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
uchwalenia „Rocznego programu współpracy gminy Bytów  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na 2015 r.” (druk nr 406). 
 
 
Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Pan Jacek Czapiewski. 

Poinformował, że projekt uchwały określa cele, formy i zasady współpracy  
z organizacjami prowadzącymi działalność pożytku publicznego,  
w zakresie realizacji zadań publicznych gminy. Określa także 
priorytetowe kierunki działań w 2015 r. na które przeznaczone będą 
ustalone w budżecie na rok 2015 środki finansowe, o które aplikować 
mogą organizacje pożytku publicznego. Wysokość środków 
finansowych na realizację programu zostanie określona w uchwale 
budżetowej na 2015 rok. Poza tym projekt ten został skonsultowany 
z organizacjami pozarządowymi działającymi na terenie gminy Bytów.  

 

Stanowiska komisji merytorycznych: 
 

1. Komisja Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miejskiej w Bytowie 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
2. Komisja Potrzeb Społecznych przy 4 głosach „za” pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
glosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (19-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XLV/392/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 29.10.2014 r. – jednogłośnie 
przyjęła.   

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 

/W głosowaniu nie wzięła udziału radna Barbara Kosmowska/ 
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przyjęcia „Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem gminy Bytów w latach 2015 - 2019" (druk nr 401). 
 
Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Pan Andrzej Kraweczyński 
informując, iż ustawa z dnia 21 czerwca 2001 roku o ochronie praw lokatorów, 
mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Kodeksu cywilnego zobowiązuje 
radę gminy do uchwalania „Wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem gminy”, przy czym program musi obejmować 
co najmniej pięć kolejnych lat. Niniejszy projekt uchwały Rady Miejskiej  
w Bytowie obejmuje zakres wynikający z art. 21 cytowanej wyżej ustawy  
i dotyczy okresu od 01.01.2015 r.  do 31.12.2019 r. Dane liczbowe podane  
w projekcie uchwały wynikają z przewidywanego stanu na dzień 31.12.2014 r. 
a także z budżetu na 2015 r.  

 
Autopoprawki do załącznika nr 1 zgłosił przewodniczący Rady Miejskiej  
w Bytowie Pan Leszek Waszkiewicz, aby na str 4 wykreślić wyraz „znajduje 
się”, natomiast na str 7 zamiast wyrazu „remonty” wprowadzić zapis 
„drobne naprawy”. 
 
Stanowisko Komisji Potrzeb Społecznych Rady Miejskiej w Bytowie 
przedstawił jej przewodniczący Pan Janusz Miąskowski informując, 
iż komisja projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  
 
Po udzielonych wyjaśnieniach ze strony zastępcy burmistrza  
na zapytanie radnego Bogdana Adamczyka odnośnie ustalenia 
planowanego wyniku zbycia lokali mieszkalnych w poszczególnych 
latach, projekt uchwały poddano pod głosowanie ogólne.  
 
W wyniku głosowania: (19-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XLV/393/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 29.10.2014 r. – jednogłośnie 
przyjęła.   

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 

/W głosowaniu nie wzięła udziału radna Barbara Kosmowska/ 

 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego pn. „Wzgórze Mądrzechowskie” dla terenów 
położonych w obrębach geodezyjnych Mądrzechowo i Rzepnica  
(druk nr 398). 
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Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Pan Andrzej Kraweczyński. 
Poinformował, że zgodnie z rozwiązaniami, obowiązującego od 2012 r. 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy Bytów, przewiduje się w miejscowości Mądrzechowo uruchomienie 
znacznej powierzchni nowych terenów pod rozwój zabudowy mieszkaniowej 
jednorodzinnej. W ostatnich latach obserwowany jest w tym obszarze stały  
i dynamiczny wzrost inwestycji. Rozwojowi miejscowości sprzyjają: bliskość 
Bytowa, położenie przy drodze krajowej oraz dostęp do niezbędnej 
infrastruktury technicznej. W powyższej sytuacji, z potrzeby zachowania ładu 
przestrzennego na obszarze występowania wysokiej presji inwestycyjnej, 
gmina Bytów przystępuje do sporządzenia planu miejscowego, dla którego  
ze względu na lokalizację przyjęto nazwę: „Wzgórze Mądrzechowskie”.  
Na podstawie analizy występujących uwarunkowań przestrzennych, w tym 
powiązań komunikacyjnych i zależności urbanistycznych, stwierdzono także 
potrzebę włączenia do granic opracowania terenu obowiązującego planu 
miejscowego „Góra Mądrzechowska”. Przyjęcie uchwały w sprawie planu 
miejscowego umożliwi ustanowienie na dużym obszarze jednolitych  
i spójnych zasad kształtowania zabudowy i zagospodarowania terenu, 
dostosowanych do aktualnie obowiązujących przepisów. W granicach obszaru 
objętego planem miejscowym, wyznaczonych zgodnie z ustaleniami studium, 
przewiduje się lokalizację terenów zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej 
oraz zabudowy usługowej, skupionej w dwóch ośrodkach. W studium 
wyznaczono orientacyjny przebieg głównych dróg zapewniających niezbędną 
obsługę komunikacyjną terenu opracowania. Drogę zbiorczą zaprojektowano 
w powiązaniu z drogą krajową oraz z układem komunikacyjnym Rzepnicy. 
Określone w studium kierunki zagospodarowania terenów zabudowy 
mieszkaniowej jednorodzinnej obejmują: 
- lokalizację zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej, 
- lokalizację uzupełniającej zabudowy usługowej, 
- możliwość lokalizacji zabudowy usług publicznych (szkoła, przedszkole, 

żłobki, itd.), 
- wprowadzanie terenów biologicznie czynnych, 
- kreowanie przestrzeni publicznych o znaczeniu lokalnym, 
- uwzględnienie zasad ochrony konserwatorskiej, w tym stanowisk 
archeologicznych. Na włączonym do granic opracowania obszarze 
obowiązującego planu „Góra Mądrzechowska”  przewiduje się zachowanie 
dotychczasowego przeznaczenia funkcjonalnego, zgłaszając zarazem nową 
wersję załącznika graficznego uwzględniającego numery działek, których  
w poprzednim załączniku nie było.   
 
Stanowisko Komisji Budżetu i Programowania Rozwoju Gminy przedstawił 
jej przewodniczący Pan Marian Miazga informując, iż komisja projekt 
uchwały zaopiniowała pozytywnie. Jako radny również opowiedział się za 
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przystąpieniem do opracowania ww. planu, który uwzględnia potrzeby 
rozwoju mieszkańców zarówno Rzepnicy, jak i Mądrzechowa, zgodnie  
z ustaleniami przyjętymi w studium. 
 
Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem 
uchwały. 
 
Radna Barbara Pobłocka wnioskuje o zrobienie schodów przy moście drogi 
krajowej, która łączy „Wzgórze Mędrzechowskie” oraz wybudować chodnik 
po drugiej stronie ulicy z Bytowa do Mądrzechowa. 
 
 
Radny Stanisław Borzyszkowski zapytał, czy oprócz tego planu, w latach 
następnych planuje się opracowanie jakiś innych planów? 
 
Tak, odpowiedział zastępca burmistrza Pan Andrzej Kraweczyński. 

Planujemy opracowanie nowego miejscowego planu zagospodarowania 
Śródmieścia Bytowa, którego nie mamy. 
 

Na sesję przybył radny Jarosław Gawin. 
 
Innych głosów w dyskusji nie było. 
 
W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (21-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XLV/394/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 29.10.2014 r. – jednogłośnie 
przyjęła.   
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości (druk nr 400). 
 
Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Pan Andrzej Kraweczyński.   
Poinformował, że podstawą sporządzenia uchwały w sprawie zamiany 
nieruchomości jest konieczność uregulowania stanu prawnego boiska 
sportowego w Niezabyszewie, które częściowo zostało urządzone na gruntach 
Skarbu Państwa – zarządca Państwowe Gospodarstwo Leśne Lasy Państwowe 
Nadleśnictwo Osusznica, które wyrazi zgodę na zamianę, jeżeli uzgodnione 
warunki nie będą niekorzystne. Przewiduje się, że wartość zamiennej 
nieruchomości stanowiącej własność gminy Bytów będzie wyższa o około 
10.000,- zł. od wartości nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa - 
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zarządca Państwowe Gospodarstwo Leśne  Lasy Państwowe Nadleśnictwo 
Osusznica. Wobec powyższego proponuje się zamianę bez obowiązku 
dokonywania dopłat. 
 
Stanowisko Komisji Budżetu i Programowania Rozwoju Gminy przedstawił 
jej przewodniczący Pan Marian Miazga informując, iż komisja projekt 
uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
 
Po udzielonych wyjaśnieniach ze strony burmistrza oraz zastępcy burmistrza, 
co do kosztów zamiany nieruchomości, oraz w przypadku nie podjęcia 
uchwały, przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie 
ogólne. 
 
 
W wyniku glosowania: (21-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XLV/395/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 29.10.2014 r. – jednogłośnie 
przyjęła.   
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
upoważnienia do złożenia wniosku o dofinansowanie oraz  przyjęcia 
do realizacji przedsięwzięcia pn. „Modernizacja oczyszczalni ścieków 
w Przyborzycach – opracowanie dokumentacji” (druk nr 409). 
 

Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Pan Andrzej Kraweczyński. 

Poinformował, że gmina Bytów zamierza aplikować o środki unijne  
na przygotowanie dokumentacji projektowej i wszelkich innych wymaganych 
prawem dokumentów niezbędnych do uzyskania pozwolenia na budowę, 
dotyczące przedsięwzięcia pn. „Modernizacja oczyszczalni ścieków  
w Przyborzycach – opracowanie dokumentacji”. Obecnie istnieje możliwość 
złożenia wniosku o dofinansowanie w ramach naboru ogłoszonego przez 
Ministerstwo Środowiska, jako Instytucje Pośredniczącą dla Programu 
Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko, na dofinansowanie przedsięwzięć 
z zakresu przygotowania dokumentacji (konkurs nr 14/POIiŚ/1.1/10/2014 
w ramach Priorytetu I Gospodarka wodno-ściekowa). W ramach konkursu 
wsparcie może zostać udzielone na poniesienie niezbędnych wydatków 
związanych z przygotowaniem projektów inwestycyjnych. Przewidywany 
termin realizacji przedsięwzięcia to rok 2015. Zakres opracowania 
dokumentacji będzie obejmował m.in. projekt techniczny, kosztorys, raport 
oddziaływania na środowisko, badania geologicznie i inne wymagane 
prawem dokumenty, niezbędne do uzyskania pozwolenia na budowę. 
Szacunkowy koszt opracowania dokumentacji wynosi ok. 350 000,00 zł netto. 
Maksymalny poziom dofinansowania stanowi 85% wartości wydatków 
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kwalifikowalnych projektu. Zgodnie z regulaminem konkursu, jednym  
z obligatoryjnych załączników jest uchwała rady gminy upoważniająca  
do złożenia wniosku oraz przyjęcia do realizacji przedsięwzięcia. 
 
Komisja Budżetu i Programowania Rozwoju Gminy projekt uchwały 
zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
 
 Uwag do ww. projektu uchwały nie było. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (21-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XLV/396/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 29.10.2014 r. – jednogłośnie 
przyjęła.   
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
likwidacji samorządowego zakładu budżetowego pod nazwą 
„Centrum Integracji Społecznej w Bytowie” w celu przekształcenia  
w jednostkę budżetową pod nazwą „Centrum Integracji Społecznej  
w Bytowie” (druk nr 402). 
 
Projekt uchwały omówił burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka. 

Poinformował, że na podstawie uchwały  Nr L/439/2010 Rady Miejskiej  
w Bytowie z dnia 3 listopada 2010 r. w wyniku przekształcenia Centrum 
Integracji Społecznej w Bytowie działającego w formie gospodarstwa 
pomocniczego przy Urzędzie Miejskim w Bytowie,  został utworzony z dniem 
1 stycznia 2011 r. samorządowy zakładu budżetowy o nazwie Centrum 
Integracji Społecznej w Bytowie. Zgodnie z przepisami ustawy o finansach 
publicznych, samorządowy zakład budżetowy odpłatnie wykonuje zadania, 
pokrywając koszty swojej działalności z przychodów własnych oraz dotacji 
przedmiotowych i celowych. Przy czym dotacje dla samorządowego zakładu 
budżetowego nie mogą przekroczyć 50% kosztów jego działalności.  
Ta specyficzna działalność prowadzona przez Centrum powoduje,  
że występują ograniczone możliwości w uzyskaniu dochodów na poziome  
50% kosztów działalności. Natomiast zgodnie z przepisami ustawy  
o finansach publicznych, z budżetu gminy Bytów nie można udzielić dla 
Centrum większej dotacji niż 50% kosztów jego działalności w danym roku 
budżetowym. W tej sytuacji, w celu zapewnienia bieżącej płynności 
finansowej przez CIS w Bytowie, proponuje się przekształcenie Centrum  
w jednostkę budżetową, która będzie pokrywała swoje wydatki bezpośrednio 



 13

z budżetu gminy Bytów, a pobrane dochody odprowadzała na rachunek 
budżetu gminy Bytów. 
 
Stanowisko Komisji Budżetu i Programowania Rozwoju Gminy przedstawił 
jej przewodniczący Pan Marian Miazga informując, iż komisja projekt 
uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  
 
Komisja Potrzeb Społecznych Rady Miejskiej w Bytowie zapoznała się z treścią 
uchwały nie podejmując żadnego stanowiska. 
 
Po udzielonych wyjaśnieniach ze strony burmistrza Bytowa odnośnie kosztów  
nie wypracowania dochodów na poziome 50% oraz ewentualnych zwolnień 
pracowników, przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie 
ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (21-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XLV/397/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 29.10.2014 r. – jednogłośnie 
przyjęła.   
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
zmiany uchwały Nr XXXVI/319/2013 Rady Miejskiej w Bytowie  z dnia   
20 grudnia 2013r. w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki  
i rozwiązywania problemów alkoholowych  i przeciwdziałania narkomanii 
na 2014 rok (druk nr 399). 
 
Projekt uchwały omówił burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka informując,  
że zmiana ww. uchwały podyktowana jest zwiększeniem planu dochodów  
z tytułu opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 
w 2014r. w wysokości 75.000,00 zł i wprowadzeniem tych środków  
do gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii na  2014. Zmiany  w uchwale 
polegają na: 

1) zwiększeniu wydatków o kwotę 1.000 zł w zadaniu III pkt 1 (zakup 
publikacji),  

2) zwiększeniu wydatków o kwotę 74.000 zł w zadaniu III pkt 4 
(budowę świetlicy przy ul. Przemysłowej w Bytowie),  
            3) zwiększeniu  wydatków w pozycji ogółem o kwotę 75.000,00 zł. 
W związku z wprowadzonymi zmianami w załączniku Nr 1  
do przedmiotowej uchwały, ogólna kwota przeznaczona na realizację zadań  
w Programie wynosi  616.830 zł. 
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Komisja Potrzeb Społecznych projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie 
pozytywnie, bez żadnych uwag. 
 
Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem 
uchwały. 
 
Głos w dyskusji zabrała radna Barbara Pobłocka, która zapytała, czy nie 
można byłoby przeznaczyć część środków z GKRPA na szkolenia edukacyjne, 
w zakresie zwalczania alkoholizmu oraz narkomanii oraz wyjazdy 
integracyjne dzieci i młodzieży z terenów wiejskich.  
 
Nie, odpowiedział burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka, o tego typu rzeczach 
decyduje GKRPA. 
 
Radny Bogdan Adamczyk odniósł się do kwoty 74 tys. zł, z przeznaczeniem 
na budowę świetlicy przy ul. Przemysłowej w Bytowie. Radny proponuje, aby 
świetlica ta była wybudowana w innym miejscu, ponieważ w tym rejonie jest 
już dość duże skupisko osób bezdomnych, które stwarza nie najlepszy widok. 
 

W odpowiedzi burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka stwierdził, że jest to 
dobre rozwiązanie, ponieważ mamy tam dwa budynki socjalne w jednym 
miejscu. Nad lokalizacją wybudowania mieszkań socjalnych w tym rejonie 
dość długo debatowaliśmy.  Rozproszenie budynków w inne miejsca jest nie 
najlepszym pomysłem. Proponuje pozostawić bez zmian.  
 

Radny Stanisław Kożyczkowski zwrócił uwagę osobom zarządzającym 
świetlicami wiejskimi, aby przy wynajmowaniu świetlic na różnego rodzaju 
imprezy (np. 18-stki) brali pod wzgląd nie tylko kwestie finansowe, ale także  
bezpieczeństwa, przy udziale osób starszych. Proponuje, aby umowy  
na wynajem sali były zawierane bardziej rygorystycznie, nie tylko w kwestii 
poniesionych strat, ale także prawidłowego zabezpieczenia imprezy. 
 
Innych głosów w dyskusji nie było. 
  
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
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W wyniku głosowania: (21-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XLV/398/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 29.10.2014 r. – jednogłośnie 
przyjęła.  
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego  
przez gminę Bytów (druk nr  413).  
 
Projekt uchwały omówiła skarbnik Bytowa Pani Barbara Góra informując,  
że w pierwotnej uchwale planowano do zaciągnięcia kredyt w wysokości 
9 682 638,00 zł z przeznaczeniem na pokrycie planowanego deficytu 
(8 275 853,00 zł) oraz na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań 
(1 406 785,00 zł). Z wolnych środków jakie pozostały w wyniku rozliczenia 
budżetu za 2013 r. (3 510 310,88 zł) zaplanowano spłatę wcześniej 
zaciągniętych zobowiązań (1 534 464,88 zł) a pozostałą część (1 975 846,00 zł) 
na pokrycie planowanego deficytu. W wyniku oszczędności poprzetargowych 
oraz odzyskania podatku VAT od inwestycji do pokrycia planowanego 
deficytu niezbędna jest kwota 5 495 000,00 zł. W tej sytuacji należy dokonać 
zmiany przedmiotowej uchwały w zakresie zmniejszenia kwoty zaciąganego 
kredytu o kwotę 4 187 638,00 zł. Ponadto w związku z niższym kosztem 
obsługi zadłużenia proponowany jest nowy termin spłaty zadłużenia na lata 
2015-2023. Wybór banku, z którym zostanie podpisana umowa na udzielenie 
kredytu, zostanie dokonany zgodnie z wymogami ustawy Prawo Zamówień 
Publicznych. Kredyt spłacany będzie z dochodów gminy a zabezpieczeniem 
będzie weksel in blanco wraz z deklaracją wekslową. Stan zadłużenia gminy 
po uruchomieniu kredytu wyniesie: 27 579 322,00 zł, tj. 37,00%  
do planowanych dochodów na 2014 r.  

 
Stanowisko Komisji Budżetu i Programowania Rozwoju Gminy przedstawił 
jej przewodniczący Pan Marian Miazga informując, że komisja projekt 
uchwały zaopiniowała pozytywnie, bez żadnych zmian. 
 
Po udzielonych wyjaśnieniach ze strony pani skarbnik na zapytanie radnego 
Lenca dot. zmiany terminów spłat, przewodniczący Rady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie ogólne.  
 
 
W wyniku głosowania: (16-za, p-2, w-1) Rada Miejska uchwałę  
Nr XLV/399/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 29.10.2014 r. – przyjęła.  
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Uchwała ta stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 

/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny Stanisław Marmołowski, radny Marek Osiński/ 

 
wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2014 r. 
(druk nr 408). 

 
 

Projekt uchwały omówiła skarbnik Bytowa Pani Barbara Góra zgłaszając 
zarazem autopoprawki do załącznika nr 1, 2 i 3. 
 

Komisja Budżetu i Programowania Rozwoju Gminy projekt uchwały 
zaopiniowała pozytywnie. Pozostałe komisje stałe Rady Miejskiej nie wniosły 
żadnych uwag. 
 

Głosów w dyskusji nie było. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (19-za, p-0, w-1) Rada Miejska uchwałę  
Nr XLV/400/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 29.10.2014 r. – przyjęła.  
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 

/W głosowaniu nie wziął udziału: radny Stanisław Marmołowski/ 
 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów na lata 2014 – 
2027 (druk nr 412). 
 
Zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów na lata 2014-2027 
wraz z autopoprawkami w załączniku nr 1 omówiła skarbnik Bytowa Pani 
Barbara Góra. 
 
Po przedstawieniu pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Programowania 
Rozwoju Gminy oraz pozytywnych stanowisk pozostałych komisji stałych 
Rady Miejskiej przewodniczący Rady poddał ww. projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W głosowania: (18-za, p-0, w-2) Rada Miejska uchwałę Nr XLV/401/2014 Rady 
Miejskiej w Bytowie z dnia 29.10.2014 r. – przyjęła.  
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
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/W głosowaniu nie wziął udziału: radny S. Marmołowski/ 
 

Przewodniczący zarządził przerwę do godz. 12:00 
 

Po przerwie przystąpiono do omawiania uchwał okołobudżetowych: 
 

wysokości rocznych stawek podatku od nieruchomości na rok 2015 
(druk nr 387). 
 
Projekt uchwały omówiła skarbnik Bytowa Pani Barbara Góra na podstawie 
uzasadnienia do niniejszego projektu uchwały. Rada Miejska w Bytowie  
na podstawie art. 5 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach 
lokalnych jest upoważniona do określenia uchwałą wysokości rocznych 
stawek podatku od nieruchomości. Przy czym stawki te nie mogą przekroczyć  
wysokości górnych granic stawek kwotowych  podatków i opłat w 2015 r., 
określonych obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 7 sierpnia 2014 r. 
Stosownie do przepisu art. 20 ust.1 ww. ustawy, górne granice stawek 
kwotowych obowiązujące w danym roku podatkowym ulegają corocznie 
zmianie na następny rok podatkowy, w stopniu odpowiadającym 
wskaźnikowi wzrostu cen towarów i usług konsumpcyjnych w okresie 
pierwszego półrocza roku, w którym stawki ulegają zmianie, w stosunku  
do analogicznego okresu roku poprzedniego. Wskaźnik ten wynosi 0,40 %.  
W związku z tym, proponuje się wzrost rocznych stawek podatku  
od nieruchomości na 2015 rok, w stosunku do stawek obowiązujących w 2014 
roku średnio o 0,30 %. Propozycję wysokości stawek podatku  
od poszczególnych nieruchomości określa załączona tabela. Przy ustalaniu 
stawek podatku od budynków lub ich części oraz od gruntów rada może 
różnicować ich wysokość dla poszczególnych przedmiotów opodatkowania 
uwzględniając w szczególności lokalizację, sposób wykorzystywania, rodzaj 
zabudowy, stan techniczny, wiek budynków oraz rodzaj prowadzonej 
działalności. W przypadku budowli można różnicować stawkę ze względu  
na rodzaj prowadzonej działalności. Jeżeli różnicowanie stawki 
ukierunkowane jest na konkretną działalność gospodarczą wówczas mamy  
do czynienia z udzieleniem pomocy de minimis, a uchwała stanowi 
jednocześnie program pomocowy i powinna uwzględniać warunki 
dopuszczalności udzielenia pomocy wynikające  z prawa wspólnotowego. 
Jednocześnie należy projekt uchwały przesłać do UOKiK, celem 
zaopiniowania. Obniżoną stawkę podatkową zastosowano do przedmiotu 
opodatkowania jakim są budynki przeznaczone na prowadzenie żłobka lub 
klubów dziecięcych, zgłaszając zarazem autopoprawkę do treści załącznika 
nagłówka, popełniając błąd pisarski, zamiast 2015 rok, wpisano 2014.                                                     
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Komisja Budżetu i Programowania Rozwoju Gminy projekt uchwały 
zaopiniowała pozytywnie.   
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (17-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XLV/402/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 29.10.2014 r. – jednogłośnie 
przyjęła.  
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny Stanisław Marmołowski, radny L. Lenc, radny A. Pradella, 

radny Stanisław Borzyszkowski/ 

 

zwolnień w podatku od nieruchomości na rok 2015 (druk nr 397). 
 
Projekt uchwały omówiła skarbnik Bytowa Pani Barbara Góra informując,  
że Rada Miejska w Bytowie na podstawie ustawy  z dnia   12 stycznia 1991r.  
o podatkach i opłatach lokalnych jest uprawniona do wprowadzania zwolnień 
przedmiotowych w podatku od nieruchomości. Proponowane zwolnienie 
dotyczy działalności związanej z upowszechnianiem  kultury. Zwolnienie  
to stosowane było w latach poprzednich i ma zastosowanie wyłącznie  
do nieruchomości lub ich części, gdzie nie jest prowadzona działalność 
gospodarcza. W 2014 r. zwolnieniem zostały objęte nieruchomości 
wykorzystywane w działalności Bytowskiego Centrum Kultury w Bytowie.  
 
Po przedstawieniu pozytywnego stanowiska komisji merytorycznej  
tj. Budżetu i Programowania Rozwoju Gminy oraz braku dyskusji, 
przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie ogólne. 
 
 W wyniku głosowania: (18-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XLV/403/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 29.10.2014 r. – jednogłośnie 
przyjęła.  
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 

/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny Stanisław Marmołowski, radny L. Lenc, radny Stanisław 
Borzyszkowski/ 
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obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 
obliczania podatku rolnego na obszarze gminy Bytów na rok 2015 
(druk nr 407).  
 
Projekt uchwały zreferowała skarbnik Bytowa Pani Barbara Góra, która 
poinformowała, że Rada Miejska w Bytowie zgodnie z ustawą  z dnia  
15 listopada 1984 r. o podatku rolnym  jest uprawniona do obniżenia ceny 
skupu żyta, przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego  
na obszarze gminy. Średnia cena skupu żyta za 11 kwartałów 
poprzedzających kwartał poprzedzający rok podatkowy, określona   
w komunikacie Prezesa GUS z dnia 20 października 2014 r. wynosi 61,37 zł  
za 1 kwintal. Proponuje się obniżenie tej ceny dla celów obliczania podatku 
rolnego na 2015 rok do kwoty 60,00 zł za kwintal.  
Stanowiska komisji merytorycznych: 
 
1. Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
2. Komisja Budżetu i Programowania Rozwoju Gminy jw. 
 
Głosów w dyskusji nad ww. projektem uchwały nie było. 
 
Wobec powyższego, przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie poddał 
projekt uchwały pod glosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (19-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  

Nr XLV/404/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 29.10.2014 r. – jednogłośnie 
przyjęła.  
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 

/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny Stanisław Marmołowski, radny L. Lenc/ 

 

 
określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków 
transportowych na 2015 rok (druk nr 411). 
 
Nowe stawki podatku od środków transportowych na rok 2015 w formie 
autopoprawek przedstawił burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka  
na podstawie wypracowanego consensusu z transportowcami będącymi  
na posiedzeniu Komisji Budżetu i Programowania Rozwoju Gminy w dniu 
27.10.2014 r.  Proponowane stawki w podatku od środków transportowych 
pozostają na poziomie stawek ubiegłorocznych za wyjątkiem ulgi 10% za 
pojazdy spełniające normy EURO V i EURO VI. Wysokość stawek jest zgodna 
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z obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 7 sierpnia 2014r. w sprawie 
górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych w 2014r. oraz  
z dnia 13 października 2014 r. w sprawie stawek podatku od środków 
transportowych obowiązujących w 2015r. Analizując stawki podatku  
od środków transportowych na podstawie innych miast oraz gmin, to gmina 
Bytów kwalifikuje się po środku, nie ma stawek ani najwyższych ani 
najniższych. Skutek finansowy z tytułu ponownego obniżenia wynosi około 
20 tys. zł. Proponowane stawki w podatku od środków transportowych 
wzrosły o około 0,3% w stosunku do stawek ubiegłorocznych.  
 
Komisja Budżetu i Programowania Rozwoju Gminy po burzliwej dyskusji  
z transportowcami nie głosowała nad nowymi propozycjami zmian uznając,  
iż indywidualne stanowisko w tej sprawie radni zajmą na sesji. 
Radny Rafał Gierszewski podziękował burmistrzowi za uwzględnienie 
propozycji zmian przedstawionych przez grupę transportowców. 
 
Radny Tomasz Redo nie popiera do końca projektu zmian, ponieważ nie 
zostały uwzględnione ulgi dla samochodów ciężarowych (starych) zasilanych 
paliwem gazowym, spełniających normy EURO III i EURO IV. 
 
Innych głosów w dyskusji nie było. 
 
W głosowaniu: (16-za, p-1, w-1) Rada Miejska uchwałę Nr XLV/405/2014 Rady 
Miejskiej w Bytowie z dnia 29.10.2014 r. – przyjęła.  
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 

/W głosowaniu nie wzięli udziału radny S. Marmołowski, L. Lenc oraz radna Anna Sinkiewicz/ 
 
 

opłaty od posiadania psów (druk nr 410). 
 
Projekt uchwały omówiła skarbnik Bytowa Pan Barbara Góra na podstawie 
uzasadnienia do niniejszego projektu uchwały. Proponuje się ustalenie 
jednolitej stawki opłaty  w wysokości 38 zł rocznie od jednego psa tj. o 1 zł 
więcej w stosunku do stawki opłaty  ustalonej na 2014 r. Wprowadzenie 
uchwały pozwoli na osiągnięcie w 2015 r. dochodów w wysokości około 
4.560,00 zł (120 psów).  
 
Komisja Budżetu i Programowania Rozwoju Gminy projekt uchwały 
zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  
 
Głosów w dyskusji nie było. 
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Wobec powyższego, przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały 
pod głosowanie ogólne. 
 
W głosowaniu: (18-za, p-0, w-1) Rada Miejska uchwałę Nr XLV/406/2014 Rady 
Miejskiej w Bytowie z dnia 29.10.2014 r. – przyjęła.  
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 

/W głosowaniu nie wzięli udziału radny S. Marmołowski, L. Lenc/ 
 

 
zaopiniowania projektu aktualizacji obszaru i granic aglomeracji 
Bytów (druk nr 405). 

 
Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Pan Andrzej Kraweczyński.  
Poinformował, że w skład obecnej aglomeracji powołanej Rozporządzeniem  
Nr 60/05 Wojewody Pomorskiego z dnia 19 grudnia 2005 r. w sprawie wyznaczenia 
aglomeracji Bytów wchodzi miasto Bytów i 15 miejscowości: Rzepnica, Rekowo, 
Płotowo, Sierzno, Niezabyszewo, Dąbie, Gostkowo, Mądrzechowo, 
Ząbinowice, Udorpie, Pomysk Wielki, Pomysk Mały, Mokrzyn, Grzmiąca  
i Świątkowo. W ramach istniejącej aglomeracji nie planuje się budowy 
kanalizacji sanitarnej w miejscowości Świątkowo. Konsekwencją tego jest 
mniejszy procent objęcia kanalizacją w aglomeracji. Kanalizacja  
w miejscowości Świątkowo nie będzie budowana z uwagi na zbyt niski 
wskaźnik koncentracji zabudowy, co powoduje, że budowa kanalizacji jest 
ekonomicznie nieuzasadniona. Pomimo położenia całej gminy na obszarze, 
gdzie występują obszary objęte ochroną prawną, wskaźnik 90 osób/km sieci 
byłby również trudny do osiągnięcia. W ramach rozwiązania gospodarki 
ściekowej na terenie Świątkowa ścieki komunalne będą gromadzone  
w szczelnych zbiornikach bezodpływowych i wywożone na oczyszczalnie 
ścieków w Przyborzycach lub oczyszczane w indywidualnych systemach 
oczyszczania ścieków tj. przydomowych oczyszczalniach. W związku  
z przewidywanymi zmianami zaproponowano zmianę obszaru i granic 
aglomeracji Bytów.  
 
Komisje merytoryczne, tj. Komisja Budżetu i Programowania Rozwoju Gminy 
oraz Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej  
w Bytowie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  
 
Pozostałe komisje stałe Rady Miejskiej nie wniosły uwag.  
 
 Głosów w dyskusji nie było. 
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Wobec powyższego, przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały 
pod głosowanie ogólne. 
 
W głosowaniu: (19-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XLV/407/2014 Rady 
Miejskiej w Bytowie z dnia 29.10.2014 r. – przyjęła.  
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 

/W głosowaniu nie wzięli udziału radny S. Marmołowski, L. Lenc/ 
 
 
 

uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i kanalizacyjnych będących w posiadaniu 
Wodociągów Miejskich Bytów Sp. z o.o. na lata 2015-2016  
(druk nr 403). 
 
Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Pan Andrzej Kraweczyński informując, 
iż w dniu 19 września 2014 r. Wodociągi Miejskie Bytów Spółka z o.o. 
przedłożyły burmistrzowi Bytowa wniosek o zatwierdzenie taryf  
dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków, 
zawierający wieloletni plan rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych 
i kanalizacyjnych będących w posiadaniu Wodociągów Miejskich Bytów  
Sp. z o.o. Plan rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych  
i kanalizacyjnych jest zgodny z ustaleniami miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego oraz ustaleniami zezwolenia wydanego 
przedsiębiorstwu na prowadzenie zbiorowego zaopatrzenia w wodę 
i zbiorowego odprowadzania ścieków. Modernizację i rozwój, Spółka 
prowadzi z odpisów amortyzacyjnych od środków trwałych będących 
własnością Spółki i wypracowanego zysku. Plan określa niezbędne potrzeby 
w zakresie modernizacji i rozbudowy systemu sieci wodociągowo-
kanalizacyjnej oraz zakłada podniesienie standardu usług świadczonych przez 
Spółkę.   
 
Stanowisko Komisji Budżetu i Programowania Rozwoju Gminy przedstawił 
jej przewodniczący Pan Marian Miazga informując, iż komisja projekt 
uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie, bez żadnych uwag.   
 
Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem 
uchwały. 
 
Radny Jarosław Gawin poprosił burmistrza o wyjaśnienie, w punkcie 7  
są wyszczególnione numery działek, w związku z powyższym, czy można 
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wiedzieć, jakie dokładnie ona obejmują teren przez który będzie przebiegać  
budowa sieci wodociągowej. 
 
W odpowiedzi zastępca burmistrza Pan Andrzej Kraweczyński stwierdził,  
że dokładne informacje w tej sprawie udzieli radnemu po sesji. Jest to I etap 
budowy sieci wodociągowej w Sierznie obejmujący Pyszno oraz Uroczne. 
 
Innych głosów w dyskusji nie było. 
 
Wobec powyższego, przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały 
pod głosowanie ogólne. 
 
W głosowaniu: (17-za, p-0, w-1) Rada Miejska uchwałę Nr XLV/408/2014 Rady 
Miejskiej w Bytowie z dnia 29.10.2014 r. – przyjęła.  
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
 

/W głosowaniu nie wzięli udziału radny S. Marmołowski, S. Kożyczkowski, L. Lenc/ 
 

 
zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzania 
ścieków (druk nr 404). 
 
Projekt uchwały zreferował zastępca burmistrza Pan Andrzej Kraweczyński  

informując, iż w dniu 19 września 2014 r. Wodociągi Miejskie Bytów Spółka  
z o.o. przedłożyły burmistrzowi Bytowa wniosek o zatwierdzenie taryf dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków  
na okres od dnia 1 grudnia 2014 r. do dnia 30 listopada 2015 roku. Wniosek  
o zatwierdzenie taryf został przygotowany zgodnie z przepisami ustawy  
z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i o zbiorowym 
odprowadzaniu ścieków oraz rozporządzeniem Ministra Budownictwa z dnia 
28 czerwca 2006 r. w sprawie określania taryf, wzoru wniosku o zatwierdzenie 
taryf oraz warunków rozliczeń za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków. Ceny i stawki opłat zawarte w taryfach określono  
na podstawie niezbędnych przychodów dla prowadzenia działalności  
w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 
ścieków na terenie gminy Bytów. Zgodnie ze złożonym wnioskiem proponuje 
się podwyższenie opłat netto:  
- za dostarczenie wody     – z 2,57 zł/m3 na 2,67 zł/m3 – tj. o 3,89%
     
- za odprowadzenie ścieków   – z 4,05 zł/m3 na 4,11 zł/m3 – tj. o 1,48% 
           Razem:        z 6,62 zł/m3 na 6,78 zł/m3 – tj. o 2,42% 
 



 24

Wzrost taryfy za dostawę wody i odprowadzenie ścieków spowodowany jest 
ogólną inflacją oraz zwiększeniem kosztów zużycia energii, opłat z tytułu 
podatku od nieruchomości od nowo wybudowanych sieci wodociągowych, 
kosztów amortyzacji i kosztów remontu stacji uzdatniania wody i sieci 
wodociągowych. Wzrost taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzenie ścieków dla rodziny 4 osobowej spowoduje wzrost wydatków 
średnio o 1,78 zł na miesiąc. 
 
Komisja Budżetu i Programowania Rozwoju Gminy projekt uchwały 
zaopiniowała pozytywnie, nie wnosząc żadnych uwag.  
 
Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem 
uchwały. 
 
Radna Maria Mielewczyk oznajmiła, że będzie głosować przeciwko 
podwyżce cen wody, ponieważ Spółka znajduję się w dobrej kondycji 
finansowej. 
 
W odpowiedzi burmistrz Bytowa pan Ryszard Sylka stwierdził, iż podwyżka 
wody jest konieczna, z uwagi na zachowanie płynności finansowej Spółki.  
Na dzień dzisiejszy Spółka dobrze prosperuje. Nie podwyższenie ceny wody 
byłoby działaniem ze szkodą dla gminy. Jednocześnie zaproponował, aby nie 
mieszać uchwał śmieciowych z uchwałą dotyczącą podwyżki cen wody  
i ścieków. 
 
Radny Stanisław Borzyszkowski zapytał, kto pokrywa koszty zużycia wody 
do zasilania fontanny na rynku w Bytowie. 
 
Gmina Bytów, odpowiedział zastępca burmistrza Pan Andrzej Kraweczyński. 
 
Innych głosów w dyskusji nie było. 
 
Wobec powyższego, przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały 
pod głosowanie ogólne. 
 
W głosowaniu: (14-za, p-2, w-3) Rada Miejska uchwałę Nr XLV/409/2014 Rady 
Miejskiej w Bytowie z dnia 29.10.2014 r. – przyjęła.  
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 

/W głosowaniu nie wzięli udziału radny S. Marmołowski, L. Lenc/ 
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Ad. pkt-u 9. 
Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie z działalności 
burmistrza pomiędzy sesjami zostało radnym przesłane w materiałach 
sesyjnych, które stanowi załącznik nr 29 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos  
w powyższej sprawie? 
 
Radny Stanisław Borzyszkowski skierował dwa pytania. Jedno  
do burmistrza Bytowa pana Ryszarda Sylki z prośbą o szczegółowe 
przedstawienie informacji w sprawie odbytego spotkania w dniu 8.10.2014 r.  
z prezesem PMT Linie Kolejowe w sprawie zarządzania linią kolejową nr 212. 
Natomiast drugie pytanie skierował do zastępcy burmistrza Pana Andrzeja 
Kraweczyńskiego z prośbą o szczegółowe przedstawienie informacji  
w sprawie odbytego spotkania w dniu 24.09.2014 r. z przedstawicielami firmy 
„Architekci Gzowski&Gzowski” z Gdańska odnośnie inwentaryzacji mostu 
kolejowego. 
 
Radna Barbara Pobłocka poprosiła burmistrza o przedstawienie szczegółów  
odbytego spotkania w dniu 19.09.2014 r. w Gdańsku w sprawie jezior 
lobeliowych. 
 
Po udzielonych informacjach na ww. temat ze strony burmistrzów, 
przewodniczący Rady przeszedł do omawiania kolejnego punktu porządku 
obrad, a mianowicie odpowiedzi na interpelacje radnych. 
 

Ad. pkt-u 10. 
Na nw. interpelacje odpowiedzi udzielił burmistrz Bytowa Pan Ryszard 
Sylka.  
 
� w sprawie zwiększenia środków finansowych na Klub Sportowy Orkan 

w Gostkowie stwierdził, iż do Urzędu Miejskiego nie wpłynęła żadna 
niepokojąca informacja, iż Klub Sportowy Orkan w Gostkowie zawiesza 
swoją działalność. Środki na Kluby Sportowe są dzielone współwymierne 
podobanie jak na inne kluby sportowe, w takich miejscowościach jak:  
Pomysk Wielki, Udorpie, Gostkowo. Poza tym Rada Sołecka również 
przekazywała dodatkowe środki na Klub Sportowy Organ w Gostkowie. 
Zdaniem burmistrza problem tkwi brakiem powołania odpowiedniej 
osoby, która dogłębnie zajęłaby się promowaniem Klubu zdobywając 
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środki zewnętrzne z różnych źródeł, a nie tylko z gminy, czy z Rady 
Sołeckiej.  

 
� w sprawie przebudowy ulicy Św. Filipa Neri w Rzepnicy powiedział,  

że nic nie robi się za plecami jak to ujął radny Dykier. Wszelkie informacje 
na temat przebudowy ulicy Św. Filipa Neri były przedstawiane Radzie  
w uchwale budżetowej, zabezpieczając na ten cel odpowiednie środki, 
począwszy od roku 2012. W dniu 17.09.2014 r. Rada Miejska zwiększyła 
zakres zadania oraz środki w kwocie 366 150 zł. Jeżeli chodzi o termin 
realizacji zadania, to będzie on wykonany, ponieważ wcześniej nie 
mogliśmy wykonać tego zadania, z uwagi na brak projektu, z którym 
spóźnił się wykonawca. Za nieterminowe wykonanie zadania zostały 
naliczone kary umowne. 

 
Radny Wiesław Dykier odnosząc się do odpowiedzi na interpelację dotyczącą 
współfinansowania Klubu Sportowego Orkan w Gostkowie powiedział,  
że jego zdaniem są to środki zbyt małe, która przyznaje gmina. Wnioskuje  
o ich zwiększenie.  
 
� w sprawie wydłużenia godzin otwarcia basenu w Bytowie oraz poprawy 

jego funkcjonowania powiedział, że wszystkie zastrzeżenia oraz opinie  
zostaną wzięte pod uwagę, w celu poprawy jego funkcjonowania pod 
względem  oświetlenia, wydłużenia godzin otwarcia oraz 
nieograniczonego korzystania z urządzeń basenowych. 

 
� w sprawie ilości mieszkańców miasta Bytowa na dzień 30.06.2014 r. lub 

30.09.2014 r. powiedział, że liczba mieszkańców gminy Bytów na dzień 
31.12.2013 rok wynosi 24 554, w tym miasto 16 662, gmina 7 892. Liczba 
mieszkańców gminy Bytów na dzień 30.06.2014 r. ogółem wynosi 24 566, 
w tym miasto 16 619, gmina 7 947. Liczba mieszkańców gminy Bytów  
na dzień 30.09.2014 r. ogółem wynosi 24 561, w tym miasto 16 600, gmina 
7 961. 

 
� w sprawie wykonania oświetlenia w Parku Jordanowskim przy ul. 

Mierosławskiego w Bytowie powiedział, że kwestia ta zostanie  
w najbliższym czasie rozważona, z uwagi na możliwość korzystania  
z urządzeń siłowych w godzinach wieczornych.  



 27

 
� w sprawie uporządkowania pobocza drogi z pisku po przeprowadzonych 

robotach drogowych oraz wycięcia krzewów, w celu lepszej widoczności  
na odcinku drogi Bytów-Ząbinowice powiedział, że jest zaskoczony 
interpelacją radnej Pobłockiej wnoszącej uwagi do braku oznakowania 
drogi oraz do prac tam wykonywanych. Zdaniem burmistrza roboty 
przebiegały prawidłowo. Nie było żadnych skarg od mieszkańców, ani 
od sołtysa wsi. Jeżeli chodzi o wycięcie krzewów, w celu lepszej 
widoczności, to wniosek w tej sprawie zostanie skierowany do ZDP. 

 
W odpowiedzi radna Pobłocka stwierdziła, że nie chodzi jej o technologię 
budowy, tylko o bałagan jaki wytworzył się na poboczach drogi. 
 
w sprawie rozwiązania problemu parkowania samochodów przy SP nr 5  
w Bytowie powiedział, że postaramy się tę sytuację zmienić. Być może 
powstanie tam znak ograniczający czas parkowania samochodów przy szkole 
do 15 minut.  
 
Na nw. interpelacje odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Pan Andrzej 

Kraweczyński. 

 
� w sprawie usunięcia awarii przecieku wody z fontanny na rynku 

w Bytowie powiedział, że wcześniej już była taka sytuacja, która została 
naprawiona, w ramach gwarancji, jednak nieskutecznie. W związku  
z czym zostanie wysłane ponowne ponaglenie, celem usunięcia awarii 
oraz naliczeniem kar z tytułu wadliwego wykonania zadania. 

 
� w sprawie naprawy chodnika oraz studzienki kanalizacyjnej wraz  

z kratką ściekową, która jest ruchoma przy ulicy Sychty w Bytowie 
powiedział, że wniosek w tej sprawie zostanie skierowany do Wydziału 
WI, celem wykonania. 

 
� w sprawie postawienia ulicowskazu na skrzyżowaniu ul. Domańskiego-

Zwycięstwa w Bytowie stwierdził, że w najbliższych dniach ulicowskaz 
tam powstanie. 
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� w sprawie wykonania oświetlenia, ze względów bezpieczeństwa na ul. 
Leśnej w Bytowie poparł konieczność wykonania oświetlenia, tym 
bardziej, że znajduje się tam chodnik. Z drugiej zaś strony, mieszkańcy 
tego osiedla mogli wystąpić z wnioskiem w ramach budżetu 
obywatelskiego. Niemniej jednak weźmiemy wniosek pod uwagę. 

 
Na nw. interpelacje odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Pan Jacek 

Czapiewski. 

 
� W sprawie wydłużenia godzin otwarcia basenu w Bytowie oraz 

poprawienie jakości świadczonych usług na basenie powiedział,  
że wszystkie te uwagi oraz zastrzeżenia zostaną przekazane prezesowi 
Spółki, który zapewnił, że w najbliższym czasie sytuacja ta się zmieni na 
korzyść mieszkańców. Zostanie zmieniony też regulamin. Wyłączone 
oświetlenie oraz niektóre urządzenia podyktowane były przede 
wszystkim, ze względów oszczędnościowych, które na pewno się zmieni. 

 
Z ww. odpowiedzią nie zgodził się radny Rafał Gierszewski. Uważa, że jest to 
myślenie nie na dzisiejsze czasy. Basen powinien służyć mieszkańcom, a nie 
odwrotnie. O godz. 18:00 zamyka się niektóre urządzenia, które na prośbę 
osoby chcącej skorzystać z danego urządzenia są włączane. Podobnie się ma 
sytuacja z godzinami wejścia na basen w godzinach wieczornych oraz słabego 
oswietlenia. 
 
� w sprawie wyremontowania odcinka pasa drogi przy schodach przy 

ul. Pochyłej w kierunku bloku nr 1 w Bytowie powiedział, że być może 
zadanie to jeszcze w tym roku zostanie wykonane. Jeżeli nie, to na wiosnę 
przyszłego roku. 

 
Po udzielonych odpowiedziach na ww. interpelacje, przewodniczący Rady 
zaproponował, zmianę porządku obrad polegającą na wprowadzeniu projektu 
uchwały:  
 
w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków 
transportowych na 2015 rok  (druk nr 414), 
 
z uwagi na wcześniej błędnie podjętą uchwałę Rady Miejskiej w Bytowie  
Nr XLV/405/2014 z dnia 29.10.2014 r., którą proponuje się uchylić. 
Głosowanie: 18-za. 
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Po naniesieniu poprawek w załącznikach nr 1, 2, 3, 4 i 7 polegających  
na zastąpieniu wyrazu „i” oraz przecinka na wyraz „lub”, przewodniczący 
Rady poddał projekt uchwały pod glosowanie ogólne. 
  
W wyniku głosowania: (16-za, p-2, w-1) Rada Miejska uchwałę  

Nr XLV/410/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 29.10.2014 r. – przyjęła.  
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
 

/W głosowaniu nie wzięli udziału radny S. Marmołowski, L. Lenc/ 
 

 
Ad. pkt-u 11. 
Pan Mieczysław Bachórz przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
Rady Miejskiej w Bytowie odczytał odpowiedź na pismo Rady Szkoły 
Podstawowej w Niezabyszewie z dnia 3.06.2014 w sprawie rozważenia 
możliwości utworzenia gimnazjum  przy Szkole Podstawowej im. Marszałka 
Józefa Piłsudskiego w Niezabyszewie, które będzie również odpowiedzią 
Rady Miejskiej w Bytowie w tej sprawie. 
 
Wniosek SP w Niezabyszewie oraz odpowiedź Komisji EP stanowi załącznik  
nr 30 i 31 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Leszek Waszkiewicz przedstawił dwa 
pisma burmistrza Bytowa w sprawie podmiotów, w których jest wykonywana 
kara ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna. 
 
Pisma w załączeniu do protokołu, które stanowią załącznik nr 32 i 33 do protokołu.  
 
Następnie przewodniczący zapoznał radnych z treścią skarg złożonych przez 
Pana Wincentego Knitra na przewodniczącego Rady Miejskiej oraz burmistrza 
Bytowa pana Ryszarda Sylkę. 
 
Treść skarg stanowią załącznik nr 34 i 35 do protokołu. 
 
oraz z wezwaniem Pana Wincentego Knitra z dnia 29.10.2014 r. w sprawie 
uchylenia wynagrodzenia dla Burmistrza Bytowa Pana Ryszarda Sylki. 
 
Treść wezwania stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 
 
Zapoznał radnych z treścią odpowiedzi na interpelację radnego Mariana 
Miazgi z GDDKiA w Gdańsku w sprawie zmiany lokalizacji znaku D-42  
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w m. Mądrzechowo, lokalizacji przejścia dla pieszych w pobliżu skrzyżowania 
DK 20 z ul. Zbożową w m. Mądrzechowo, lokalizacji przystanku 
autobusowego w pobliżu skrzyżowania DK 20 z ul. Sosnową  
w m. Mądrzechowo. 
 
Treść odpowiedzi GDDKiA stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 
 
Zapoznał też z treścią pisma Komisja Zakładowej NSZZ Solidarność POLMOR 
z dnia 29.10.2014 r. w sprawie wprowadzenia komunikacji miejskiej, w celu 
dowozu pracowników pracujących w firmie zlokalizowanej w kierunku ulicy 
Lęborskiej i Wybickiego. 
 
Pismo stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 
 
W toku dalszego posiedzenia przewodniczący Rady Pan Leszek Waszkiewicz 
zapoznał radnych z wezwaniem Pana Ulinowicza z dnia 27.10.2014 r. 
działającego w imieniu Jolanty Kobierowskiej, Reginy Bittner, Tadeusza 
Kobierowskiego, Stanisława Piechowskiego, Stanisława Bogusza  
do  wyeliminowania z obiegu prawnego wadliwych aktów prawnych oraz  
z odpowiedzią na wniosek o wznowienie postępowania w sprawie drogi 
dojazdowej do nieruchomości oznaczonej jako działka nr 295. 
 
Wezwanie wraz z odpowiedzią stanowią załącznik nr 39 i 40 do protokołu. 
 
Jednocześnie zachęcił radnych do skorzystania z elektronicznego 
Zintegrowanego Informatora Pacjenta. Po login i hasło można się zgłosić  
do Urzędu Miejskiego w Bytowie (czwartek) w godzinach od 10:00 do 14:00. 
 
Pismo burmistrza stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 
 
Na zakończenie zaprosił wszystkich radnych oraz wszystkich zebranych  
na uroczystości związane z obchodami Narodowego Święta Niepodległości. 
 
Program obchodów stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 
 
Radny Stanisław Kożyczkowski podziękował burmistrzowi za sprawną 
załatwioną interpelację dotyczącą wykonania oświetlenia między parkingiem 
przy ul. Zwycięstwa a Szkołą Podstawową nr 2 w Bytowie. Jednocześnie 
zaprosił wszystkich zebranych do wzięcia udziału w spotkaniu  
z arcybiskupem archidiecezji gdańskiej Tadeuszem Gocławskim, które 
odbędzie się w Zespole Szkół Ekonomiczno-Usługowych w Bytowie, w dniu 
30.10.br.  
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Ad. pkt-u 12. 
W punkcie tym przewodniczący Rady Miejskiej Pan Leszek Waszkiewicz 
dokonał posumowania VI kadencji Rady Miejskiej w Bytowie, która odbyła  
45 sesji, podejmując 410 uchwał. Frekwencja na sesjach w VI kadencji wynosiła 
91%. Na wyróżnienie o najwyższej frekwencji zasługują następujący radni, 
którzy nie opuścili żadnego posiedzenia sesji: Marian Miazga, Barbara 
Pobłocka, Aleksander Pradella oraz Leszek Waszkiewicz. Od początku 
kadencji radni złożyli 584 interpelacji i wniosków. Do ważniejszych uchwał 
podjętych przez Radę zaliczyć można między innymi: 

1. Przyjęcia strategii rozwiązywania problemów społecznych gminy Bytów 
na lata 2011-2015. 

2. Przyjęcia programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc Gminy 
Bytów w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

3. Przyjęcia „Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego na lata 2014-2015 
dla gminy Bytów.”  

4. Zatwierdzenia „Planu odnowy miejscowości Grzmiąca, Mądrzechowo  
i Sierzno na lata 2011-2018.” 

5. Uchwalenia gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie 
oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2011 – 2015. 

6. Uchwalenia „Gminnego Programu Wspierania Rodziny w gminie Bytów 
na lata 2012- 2014.” 

7. Uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Bytów.   

8. Uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
pn. „Miastecka” dla terenów położonych w obrębie geodezyjnym nr 105  
w Bytowie pomiędzy ulicami: Miastecką, Leśną i Majora Henryka 
Sucharskiego. 

9. Aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Bytów i miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego. 

10. Wyrażenia zgody na przystąpienie gminy Bytów do wspólnej realizacji 
projektu pn. „Kaszubski Inkubator Przedsiębiorczości szansą rozwoju 
innowacyjnych przedsiębiorstw w Bytowie, Kościerzynie, Lęborku  
i Kartuzach” itp. 

Sprawozdanie opisowe stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 
 
Następnie głos zabrał burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka, który również 
dokonał podsumowania kadencji w formie prezentacji multimedialnej. 
 
Informacja stanowi załącznik nr 44 do protokołu.   
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Na zakończenie burmistrz Bytowa oraz przewodniczący Rady złożyli radnym 
oraz pozostałym gościom z okazji zakończenia VI kadencji samorządu 
lokalnego wyrazy uznania za pełną zaangażowania pracę dla dobra 
społeczności lokalnej dziękując za wysiłek włożony na rzecz rozwoju naszej 
Gminy, życząc dalszych sukcesów w życiu osobistym i zawodowym,  
jak również udanego startu w nadchodzących wyborach samorządowych, 
które odbędą się 16 listopada br. Radni otrzymali imienne podziękowania  
oraz drobne upominki z okazji zakończenia VI kadencji Rady Miejskiej  
w Bytowie.   
 

Ad. pkt-u 13. 
Pan Leszek Waszkiewicz, przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie, 
podziękował radnym i zaproszonym gościom za uczestniczenie w obradach. 
Po wyczerpaniu porządku obrad, zamknął XLV sesję Rady Miejskiej  
w Bytowie o godz. 14:00. 

 

Protokołowała:     Przewodniczący Rady Miejskiej 

Urszula Szyszło                          Leszek Waszkiewicz 

 

 
 
 
 
 
 


